
 
 

 

 
 
 

Aan de gemeenteraad 

 

De  

T 

 
 
 
 

datum  14 mei 2020 

behandeld door  J. Boons 

ons kenmerk   
doorkiesnummer   

onderwerp  Artikel 40 vragen PvdA 

en D'66 inzake corona 

+ 1 bijlage 

 
Geachte heer/mevrouw,  
 
 

Op 15 april 2020 zijn door de fracties PvdA en D'66 artikel 40 vragen gesteld naar 
aanleiding van de coronacrisis. Dit betreft vragen ex. Artikel 40 van het reglement 
van orde van de gemeenteraad. 
 

Er zijn meerdere fracties die over dit onderwerp vragen hebben gesteld. Naar 

aanleiding van deze vragen en op verzoek van de fractievoorzitters heeft het college 

besloten om wekelijks een raadsinformatiebrief op te stellen met daarin per taakveld 

een update van ontwikkelingen en acties in het kader van de corona-crisis.  

 

Vanwege de bijzondere omstandigheden waarin we nu met elkaar verkeren en de 

druk die dit geeft op college en ambtelijke organisatie hebben we daarom een 

algemeen antwoord geformuleerd op de verschillende vragen. Dit heeft met name te 

maken met de actualiteit en het feit dat de gestelde vragen reeds verwerkt zijn in de 

wekelijkse raadsinformatiebrieven.  

 

In de bijlage bij deze brief treft u een overzicht aan van de gestelde vragen met 

daarbij het antwoord van het college.  

 

We hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouder van Papendrecht, 

de secretaris (wnd.),              de burgemeester, 

 

 

 

 

 

P. Naeije                                A.J. Moerkerke  



 
 

 

 
 

 

Bijlage  
 
Algemeen Bestuurlijke Zaken en Financiën 
 
1. Wanneer wordt de volgende noodverordening verwacht? Is dat direct volgend op 

eventuele nieuwe landelijke maatregelen? Dus 22 april?  
 
Deze vraag is inmiddels achterhaald, zowel op 29 april als op 11 mei is een 
nieuwe noodverordening van kracht geworden. Deze zijn allebei op genoemde 
data beschikbaar gesteld aan de raad via een dagbericht.  
 

2. Wij hebben behoefte aan een overzicht, liefst per domein/deelonderwerp, van wat 
daarvan door de Veiligheidsregio/noodverordening niet tot onze bevoegdheden 
behoort en welke zaken wel? Met andere woorden wat blijven onderwerpen 
waarvan de gemeenteraad kan wegkijken, maar waarvoor wij verantwoordelijk 
blijven?  
 

Via een dagbericht is inzage gegeven in de bevoegdheden van de 
Veiligheidsregio. Kort gezegd komt het erop neer dat in een GRIP 4 situatie de 
voorzitter van de Veiligheidsregio verantwoordelijk is voor de crisisorganisatie. De 
burgemeester van Papendrecht haakt aan via onder meer het Regionaal 
Beleidsteam dat eenmaal per week vergadert.  

 

3. In andere gemeenten stuurt het college updates vanuit de Veiligheidsregio door 
naar gemeenteraden. Zij vullen dit doorgaans aan met lokale informatie. Is het 
college bereid, om dit ook te doen in de vorm van een raadsinformatiebrieven?  
 
In het fractievoorzittersoverleg van 16 april 2020 is afgesproken dat wekelijks een 
RIB naar de raad zal gaan met de informatie vanuit de Veiligheidsregio, 
aangevuld met de informatie vanuit Papendrecht. Daarnaast wordt tweewekelijks 
overleg gehouden met de fractievoorzitters.  
 



 

 
 

4. Inhoudelijk hebben we besloten/heeft de agendacommissie voorgesteld de grote 
onderwerpen waarvoor inspraak en participatie van inwoners gewenst of 
noodzakelijk is, voor onbepaalde tijd door te schuiven. De financiën/ombuigingen 
vallen daar feitelijk ook onder. Wanneer hebben wij een volledige agenda voor 
2020?  
 
Conform afspraak met de leden van de agendacommissie wordt een update 
gemaakt van de lange termijn agenda voor 2020. Deze update is 29 april 
besproken in het fractievoorzittersoverleg en op 30 april met de leden van de 
agendacommissie 
 

5. De premier riep iedereen op in zijn eigen organisatie de vertaling te maken naar 
de anderhalvemetersamenleving. Wordt concreet gewerkt aan een herindeling 
van de raadszaal en andere maatregelen om dit mogelijk te maken in de komende 
tijd? Wordt er nagedacht en concreet gepland op hoe we normale democratische 
processen lokaal kunnen opstarten, inclusief het kunnen volgen van debatten door 
inwoners, inspraak en participatie?  
 
Er wordt ambtelijk voorbereid op de anderhalvemeter-samenleving. Hierbij wordt 
ook gebruik gemaakt van de voorbereidingen in de regio om zo kennis te 
bundelen en ideeën uit te wisselen. Deze voorbereiding betreft ook de wijze 
waarop het democratisch proces lokaal kan worden opgestart zodra de 
maatregelen versoepeld worden.  
 

6. Heeft het college zicht op hoe de samenleving zich voorbereidt op de 
anderhalvemetersamenleving?  
 
Het college heeft contact met de diverse instanties, bedrijven, instellingen etc. en 
via deze weg wordt zij geïnformeerd over de voorbereiding op de 
anderhalvemetersamenleving.  
 

7. Hoe wordt door het college, de burgemeester gecommuniceerd met inwoners? Dit 
vragen wij omdat we andere burgemeesters bijvoorbeeld op Twitter de inwoners 
zien aanspreken met diverse mededelingen en updates. Zo zien we bijvoorbeeld 
wat andere gemeenten van plan zijn met de komende Koningsdag, 
Dodenherdenking, Bevrijdingsdag.  
 
Burgemeester verzorgt wekelijks een voorwoord/open brief in het 
gemeentenieuws, treedt op als burgervader, heeft een bijdrage geleverd aan de 
Bevrijdingskrant en heeft filmpjes ingesproken. Op social media is de 
burgemeester vooralsnog niet actief geweest maar dit wordt inmiddels ook 
opgepakt. Vragen via what's app, facebook, website en telefoon worden 
beantwoord door team Dienstverlening. 
 

8. Welke evenementen staan na 1 juni op de planning? Denk het college al na over 
het niet laten doorgaan van evenementen na 1 juni? Wordt al nagedacht over 
alternatieven die wel mogelijk zijn? Bijvoorbeeld voor de viering van 75 jaar 
vrijheid.  
 
We volgen hierin de richtlijnen van het RIVM. Regionaal en lokaal zullen ook 
zaken als politiecapaciteit en tijdsdruk een rol spelen. Voor de viering van 75 jaar 
vrijheid heeft inmiddels een alternatief programma plaatsgevonden. Daarnaast 
wordt met het 4 mei comité en het Oranjecomité bekeken of en zo ja welke 
alternatieven mogelijk zijn.   

 

 

 
 



 

 
 

9. Is het college van plan om in haar communicatie naar inwoners zaken te 
benoemen als ‘koop lokaal’, mensen voorbereiden op ‘het nieuwe normaal’, 
oproepen om zorg niet uit te stellen, acute zorg zo veel mogelijk te voorkomen?  
 
Ja, dit is een aantal weken geleden gestimuleerd in een open brief van de 
burgemeester in het gemeentenieuws.  
 

10. Heeft het college invloed op hoe Sterk Papendrecht communiceert naar inwoners 
op het gebied van gezondheid en sociale zaken?  
 
Sterk Papendrecht informeert sinds enige tijd via nieuwsbrieven over haar 
werkwijze en aanpak.  
 

 
Samenleving  
1. Is er met betrekking tot nieuwe Corona-besmettingen in Papendrecht een beeld 

van de oorsprong van de besmettingen; is er sprake van een ‘haard’? Wie 
signaleert dit en neemt hier eventueel actie op?  
 
Er is geen sprake geweest van een oorsprong of "haard" van de nieuwe 
besmettingen. De dienst Gezondheid en Jeugd signaleert eventuele signalen en 
brengt dit in bij het Regionaal Beleidsteam.  
 

2. Hoe is de situatie in onze verpleeghuizen? 
 
We hebben noch van Rivas, noch van de Dienst Gezondheid en Jeugd signalen 
ontvangen dat sprake is van bijzondere ontwikkelingen in verband met corona. 
Uiteraard is wel sprake van een bezoekverbod en wordt door de Papendrechtse 
samenleving op creatieve wijze getracht de bewoners een hart onder de riem te 
steken.  
  

3. Hoe is de situatie nu met onze Wmo-cliënten met het (gedeeltelijk) weggevallen 
van zorg en huishoudelijke hulp?  
 
De Sociale Dienst Drechtsteden (SDD) voert vanuit haar verantwoordelijkheid 
regie op de inzet op Wmo-maatwerkvoorzieningen. In het kader van het 
Coronavirus heeft de SDD frequent contact met aanbieders om de gevolgen te 
monitoren en passende contractafspraken ten aanzien van vervangende 
ondersteuning aan Wmo-cliënten. Ook in de nieuwsbrieven van Sterk 
Papendrecht kunt u informatie over dit onderwerp vinden. 
 

4. In antwoord op vragen bij het vorige fractievoorzittersoverleg werd gemeld dat er 
bij Veilig Thuis of Jeugdzorg geen extra meldingen zijn gedaan van kinderen in 
gevaar of met problemen thuis.  
 
Landelijk is eerder gemeld dat ruim 5000 kinderen niet aan school deelnemen. Is 
er contact met alle scholen in Papendrecht en is er een totaaloverzicht van 
hoeveel kinderen niet aan thuisonderwijs deelnemen? Wordt er met het 
jeugdteam gekeken welke kinderen, net als kinderen met ouders met vitale 
beroepen, kunnen worden opgevangen op school? Of wordt er op een andere 
manier gekeken hoe kinderen in moeilijke thuissituaties beter op school onderwijs 
kunnen krijgen dan thuis? En wordt dit geregeld?  
 
Met alle scholen in Papendrecht is (via de schoolbesturen) regelmatig contact. 
Alle scholen zetten zich tot het uiterste in om al hun leerlingen in beeld te hebben 
en te bereiken met thuisonderwijs. Waar nodig wordt hiervoor ook geschakeld met 
Sterk Papendrecht, het samenwerkingsverband en met leerplicht. Op dit gebied 
zijn er vooralsnog geen acute zorgen met ons gedeeld.  
 



 

 
 

5. Zijn er nu concrete aanmeldingen voor bijvoorbeeld Huiselijk Geweld, dreigende 
overbelasting bij mantelzorgers, buurtbemiddeling en leerplicht. Hoe waardeert 
het college deze cijfers?  

 
In antwoord op vragen bij het vorige fractievoorzittersoverleg werd gemeld dat er 
bij Veilig Thuis of Jeugdzorg geen extra meldingen zijn gedaan van kinderen in 
gevaar of met problemen thuis.  
 
Over de verschillende onderwerpen vindt u in de nieuwsbrieven van Sterk 
Papendrecht meer informatie. 
 

6. Wat doen straatcoaches (anders dan online contact) voor onze jongeren? Hebben 
zij een rol in de signalering buiten? En is er sprake van intensieve samenwerking 
tussen straatcoaches, wijkagenten en boa’s?  
 
De straatcoaches hebben ook een rol in de signalering buiten en hebben hierbij 
intensief contact met wijkagenten en boa's. Er wordt met name ingezet op 
handhaving, in de afgelopen periode lijkt deze aanpak zijn vruchten af te werpen. 

 
 
 
Ruimte en Economie  
1. Wat is het nieuws van ondernemers/winkeliers? Hoe staan zij ervoor/zijn er al 

echte noodsituaties gemeld?  
 
Uit de contacten blijkt dat ondernemers/winkeliers het moeilijk hebben. Voor een 
deel is de omzet grotendeels weggevallen. Langzaamaan starten gesloten 
bedrijven weer op, rekening houdend met alle maatregelen. Waar nodig doen 
ondernemers/winkeliers een beroep op het landelijk vangnet van ondersteunende 
maatregelen.  
 

2. In de media hebben vastgoedbeleggers en –eigenaren hun achterban 
opgeroepen om de huren van winkeliers voor drie maanden op te schorten. De 
gemeente Papendrecht heeft nog enkele winkelpanden in de verhuur en heeft een 
voorbeeldfunctie. Kan dit worden uitgevoerd en eventueel maatwerk worden 
geleverd?  
 
Het college van Papendrecht heeft een aantal weken geleden een brief gestuurd 
naar de commerciële vastgoedpartijen om hen hiertoe aan te sporen.  
 

3. Zijn er al aanvragen binnen gekomen, bijvoorbeeld van de sportverenigingen en 
de school Reveles, voor kwijtschelding/uitstel van huurbetaling?  
 
Ja er zijn al diverse aanvragen ontvangen. Het college hanteert een uitstel van 
betaling maar dat is niet voldoende voor iedereen, enkele partijen hebben korting 
op of kwijtschelding van de huur aangevraagd. 
 

4. Winkeliers die met voedsel werken hebben een extra verantwoordelijkheid. 
Wordt/is door de portefeuillehouders/boa’s expliciet met hen één op één 
gesproken op de werkplek welke hygiënemaatregelen zij nemen om veilig te 
werken?  
 
Nee er wordt door portefeuillehouders niet expliciet met winkeliers die met voedsel 
werken gesproken. Wel is er in het algemeen aandacht voor bedrijven/winkeliers 
door bijvoorbeeld een app waarin informatie met elkaar gedeeld kan worden.  
 

 

 

 



 

 
 

5. Waarom is het hoofdkantoor van Fokker nog altijd niet open?  
 
Zoals wij hebben begrepen wordt een deel van het pand gebruikt (ICT).   
 

6. Zijn er wegen en/of andere delen van de openbare ruimte in Papendrecht die 
mogelijk voor verkeer en publiek worden beperkt (bijvoorbeeld motorrijders, 
wielrenners, het Cruijff Court)? Is er een Omgevingsscan beschikbaar?  
 
Nee op dit moment is hier geen aanleiding voor op basis van de inventarisatie van 
onze boa's. Ook zijn er vrijwel geen meldingen in de Melddesk gedaan over grote 
drukte op de toegangswegen. Wel monitoren onze boa's in samenwerking met de 
politie dagelijks de gang van zaken op de wegen binnen de gemeente 
Papendrecht.  Indien nodig zal hierop worden geacteerd. 
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